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Erdősi László polgármester röviden tájékoz-
tatta a Képviselő-testületet a rendkívüli ülés 
összehívásának okáról, majd felkérte Zentai 
Istvánné pénzügyi előadót, hogy ismertesse, 
az önkormányzat pénzügyi helyzetét vala-
mint a 2012. évi költségvetési koncepció el-
fogadásához adja meg a legszükségesebb in-
formációkat.

A 2012. évi koncepció tartalmaz számszaki 
adatokat. Nagyon fontos annak hangsúlyozá-
sa, hogy ezek csak tájékozató jellegű adatok, 
hisz a költségvetési törvény még nem került 
elfogadásra, így a bevételeket pontosan ter-
vezni még nem lehet. A pénzmaradvány pon-
tos összege csak a zárszámadás után tudható, 
ezét itt is lehet változás. Jó hír, hogy az előze-
tes kalkulációk szerint 2011-ben nagyobb 
pénzmaradvány várható, mint az előző év-

Tisztelt Herceghalmi
Polgárok!

Tartalmas és számos eredményt felmutató 
évet hagyunk hamarosan magunk mögött. Az 
új testület többek között azt a célt tűzte ki 
legfontosabb feladatául, hogy biztosítsuk te-
lepülésünk zökkenőmentes működését, a le-
hető legtakarékosabban gazdálkodjunk, a 
legfontosabb területeken, az iskola és az óvo-
da működésében, a közszolgáltatások tekin-
tetében ne legyen fennakadás. Mint arról a 
novemberi számban is beszámoltunk, és eb-
ben a decemberi számban is olvashatnak róla, 
gazdálkodásunk sikeresnek mondható. Közel 
100 millió forint tartalékot sikerült elérnünk 
úgy, hogy intézményeink működésében fenn-
akadás nem volt. Az állami elvonások, az or-
szágban tapasztalható válságtünetek mellett 
ezt sikerként könyvelhetjük el. 
Megválasztásunkat követően első feladata 
volt a Képviselő-testületnek a víz- és csator-
nadíjak megállapítása. Sok vita volt e húsba 
vágó kérdés megoldása körül. Az akkor fenn-

Tájékoztató rendkívüli Képviselő-testületi ülésről

ben. Meghozta eredményét a takarékos gaz-
dálkodás és adóbevételeink is jól alakultak. 
Kevés település mondhatja el, hogy az elvo-
nások mellett ilyen eredményt produkált.

A kiadási oldal a koncepció kidolgozása 
szempontjából lényegesen fontosabb. Itt kell 
meghatározni azokat az irányelveket, aminek 
alapján a részletes tervezési munka elkezdhe-
tő. Tervezni kell a működtetés költségét, 
mely az intézmények személyi és dologi ki-
adásait takarja, valamint itt kerül meghatáro-
zásra Herceghalom működőképességének 
fenn  tartásához szükséges költség tervezése. 
Az előzetesen beterjesztett tervezet tartal-
mazza a község intézményeiben dolgozók 
bérének 7,5 %-al történő emelését. Itt kell 
megemlíteni, hogy évek óta nem került sor az 
intézményekben dolgozók, a közalkalmazot-

álló állapotokat testületünk örökölte. Meg-
ígértük választóinknak, hogy mindent el fo-
gunk követni a díjak csökkentése érdekében. 
A háromoldalú tárgyalásokon annyit sikerült 
elérnünk, hogy az infláció mértékénél kisebb 
mértékben emelkedtek, illetve kifejezetten 
csökkentek az egyes szolgáltatások árai. Az 
önkormányzat pályázatot nyújtott be a díjak 
kompenzációjára, amely többek kételye elle-
nére sikerrel zárult. Nem rajtunk múlott, 
hogy csak decemberre sikerült úgy meg-
egyezni a támogatás felhasználásáról, hogy a 
lakosság részére januárig visszamenőleg a 
befizetett díjak kompenzálásra kerülnek. Az 
ÉTV ezt a számlázás során figyelembe fogja 
venni. Fontos megjegyezni, hogy ez a kom-
penzáció csak 2011. évre érvényes. Ez azt is 
jelenti, hogy nem tudunk nyugodtan hátra-
dőlni, a tárgyalásokat tovább kell folytat-
nunk, keresnünk kell a megoldást, és ezt is 
fogjuk tenni.
Egy másik nagy feladat Herceghalom Köz-
ség háziorvosi szolgáltatásának megoldása. 
Mint ismeretes a háziorvos már régebb óta 
készül nyugállományba vonulni. A praxis ér-
tékesítésével vannak gondok. A doktor úrral 
történt közös megegyezés alapján a testület-
től arra kaptam lehetőséget, hogy lépéseket 
tegyek a praxis sikeres értékesítése érdeké-
ben. A Képviselő-testület határozata alapján 
az utódlásban azzal nyújtunk segítséget, hogy 
a vevő számára a költségek 50%-nak erejéig 
kamatmentes kölcsönt biztosítunk. A tárgya-
lások folyamatban vannak.
Nem kevés munkával elkezdtük egy új köz-
ségi honlap létrehozását. Az új portál rövide-
sen elindul. Azt várjuk tőle, hogy az informá-
cióáramlás és a tájékoztatás nagymértékben 

tak és a köztisztviselők bérének emelésére. Ez 
csak 2012. évre vonatkozik, munkáltatói 
döntésen alapuló egyszeri fejlesztés. Lénye-
ge, hogy nem vállal az önkormányzat hosszú 
távú kötelezettséget. Amennyiben pénzügyi 
lehetőségei engedik, abban az esetben, a to-
vábbiakban is biztosíthat rá fedezete a képvi-
selő-testület.

A 2012. évi koncepció előirányozza 
• az ingyenes tankönyv ellátást, 
• a nyugdíjasok támogatását, 
• a Patak utca rekonstrukciójának
 befejezését,
• az óvodai parkoló egyirányúsítását.

Az előzetes számítások szerint a 2011. évi 
bevételek és a kiadások különbözeteként kö-
zel 100 millió Ft. tartalék kerettel lehet szá-

javulni fog, amit szintén megígértünk a la-
kosságnak.
Testvérkapcsolatunkat az év vége felé új ala-
pokra helyeztük. Októberben sikeres bemu-
tatón vett részt művész delegációnk 
Mehrstettenben, amit német partnereink 
eredményes herceghalomi tárgyalása köve-
tett. 
A MÁV Zrt-vel történt tárgyalások is ígérete-
sek, melynek eredményeként, ha megfelelő 
mértékű hozzájárulást tudunk kapni, a 
herceghalomi vasútállomás üzemeltetését az 
önkormányzat átveszi. Ennek eredménye-
képpen az épület tatarozása és az állomás 
környezetének rehabilitációja lehetségessé 
válik. 
Még a 2010. év eredménye, hogy magánkez-
deményezésben megvalósult a falu kemence 
felépítése. Azóta számtalan örömteli ese-
ménynek volt egyik főszereplője. Minden 
rendelkezésre áll a végső állapot elkészítésé-
hez. Amint megkapjuk az építési engedélyt, 
tető kerül a kemence fölé.
Számos feladat van még hátra. Legfontosabb 
ezek közül 2012-ben is a működőképessé-
günk és likviditásunk biztosítása. 
Én magam bizakodással tekintek a következő 
év elé, mert a közös céljainkat – amint eddig 
is – együttes erővel meg tudjuk valósítani.

A magam és képviselő társaim nevében 
és az önkormányzat minden munkatár-
sa nevében áldott, békés, kegyelemben

gazdag karácsonyi ünnepeket
és sikeres, boldog újesztendőt kívánok

Kedves Mind any nyiuknak.

Erdősi László polgármester

2011. november 30-án rendkívüli testületi ülést hívott össze Herceghalom Község Polgármestere. Egy napirendi pont elfogadására ke-
rült sor, a 2012. évi költségvetési koncepciót kellett megtárgyalnia a Képviselő-testületnek. A koncepció-tervezetet mindkét bizottság 
előzetesen megvitatta, és az akkor megfogalmazott kiegészítésekkel és változtatásokkal módosított határozati javaslat került most a 
képviselők elé.
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molni. A tartalék keret három részből tevődik 
össze:
1. általános szabad keret
2. céltartalék keret
3. felhalmozási keret
A szabad felhasználású keret terhére ter-
vezi az önkormányzat az iskolatej biztosítá-
sát, 1 fő takarítói státusz, és az iskolai nép-
tánc oktatás bevezetésének költségeit, vala-
mint a méhnyakrák elleni védőoltás költségei 
50 %-nak térítését az iskolaorvos által meg-
határozott korosztály számára.
A céltartalék felosztása között szerepel:
• környezetvédelmi alap
• vízügyi tartalék keret
• az óvodai 6. csoport beindításának
 költségei.
A felhalmozási keret terhére a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság javaslata alap-
ján 25 millió forint kerül elkülönítésre a 
Herceghalomi Ifjúsági Klub projekt megva-
lósítása céljából.

Zentai Istvánné beszámolóját követően kez-
dődött el az érdemi vita.

Az önkormányzat 2011. évi költségvetési 
koncepciójához kilenc módosítási indítványt 
tettek a bizottságok. Ezek megvitatására és 
elfogadására került sor az ülésen.

bérfejlesztés a köztisztviselők, közal-
kalmazottak és a munka Törvény-
könyve hatálya alá tartozó munkavál-
lalók vonatkozásában
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
támogatta az előterjesztő javaslatát, miszerint 
a köztisztviselők, közalkalmazottak és a Mtv. 
hatálya alá eső munkavállalók esetében a 
2012. évi költségvetésben az önkormányzat 
egyszeri jelleggel határozott időre szóló 7,5 % 
bérfejlesztési keretet biztosít, mely kizárólag 
a garantált alapilletmény emelését jelenti.

A Védőnői Szolgálat 2012. évi
kiadásai
A képviselő-testület elfogadta, hogy a költ-
ségvetési koncepcióban a védőnői szolgálat 
dologi kiadásaira 900 000 Ft-os keretet bizto-
sítson az önkormányzat.

A Német Kisebbségi Önkormányzat 
részére biztosítandó önkormányzati 
támogatás mértéke
A költségvetési koncepcióban a NKÖ részére 
évi 360 000 Ft. összeget határozott meg a 
Képviselő-testület feladathoz rendelten.

civil szervezetek támogatása
A költségvetési koncepcióban a Képviselő-
testület Herceghalom civil szervezetei részé-
re 1 240 000 Ft. támogatást szavazott meg.

Az Általános Iskola, Óvoda és Községi 
Könyvtár 2012. évi költségvetési igénye
A képviselők asztalára került javaslatban, 
melyet a Költségvetési és Településfejleszté-
si Bizottság támogatott, az iskola 9 millió fo-
rintos támogatási kérelme szerepelt, a több-
letkiadások finanszírozására. Ebből jóvá-
hagyták tételesen felsorolva: 
• a hatodik óvodai csoport beindítását,
• nyugdíjba vonulás miatti kifizetést,
• jubileumi jutalmak kifizetését, 
• továbbképzésekkel kapcsolatos
 kiadásokat
• taneszközök vásárlására kért többlet
 összeget – a valós szükségletek
 figyelembe vételével – 50 %-kal
 csökkentette a testület,
• a néptáncoktatás bevezetésére kért
 összeget – mivel szülői hozzájárulásból 
 bevétel várható – 50 %-kal csökkentette
 a testület, 
• hirdető tábla megvásárlására és kihelyezé-
 sére kért összeget a testület elvetette.
A Képviselő-testület állásfoglalása szerint az 
intézmény 9 millió forintos támogatási igé-
nyével szemben 8,4 millió forint támogatást 
irányoz elő a költségvetési koncepcióban.

A KeK költségvetése
A Kulturális Egyházi Központ és a Községi 
Könyvtár külön nyújtott be költségvetést a 
2012. évi programok megvalósítására.
A KEK a benyújtott koncepciójában és elő-
zetes költségvetésében az állami ünnepek 
programjaira, a kiemelt önkormányzati ren-
dezvények kifizetésére, valamint az év során 
megrendezésre szánt egyéb rendezvényekre 
kért támogatást.
A Községi Könyvtár kizárólag közművelő-
dési és kulturális programok rendezéséhez 
(mint pl. az író olvasó találkozók, kiállítások, 
zenés programok, színházi jellegű progra-
mok) kért a költségvetéstől.
A Képviselő-testület részéről felmerült, hogy 
ezek az összegek a 2011. év alapján kerültek 
meg határozásra, amikor is az ÁFA 25 % volt. 
2012-ben mint az köztudott az ÁFA 27 %-ra 
módosul, így az összegeket ésszerűbb nettó-
ban számolni.
A képviselők hosszas vita után úgy döntöt-
tek, hogy a két létesítmény kulturális prog-
ramjait egyben kezelik és jelen esetben nem 
programokat szavaznak meg, hanem koncep-
cióról döntenek. Döntésük alapján Herceg-
halom kulturális és közművelődési rendezvé-
nyeit egyben kell kezelni. A támogatás közel 
azonos a 2011. évihez.

Takarítói státusz-bővítés az iskolában
A 2012. évi költségvetési koncepcióban a 
Képviselő-testület az intézmény létszámke-
retét 1 fő takarítói státusszal megemelte.

Iskolatej biztosítása az Általános
Iskolában és az Óvodában
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
előterjesztése alapján a Képviselő-testület 
megszavazta, hogy 2012. szeptember 1. és 
december 31. között erre a célra 1,2 millió 
forint kerüljön tervezésre.

Ifjúsági közösségi tér létrehozása
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
előterjesztése alapján a Képviselő-testület 
határozatával 25 millió forint kerül tervezés-
re a felhalmozási keret terhére, ifjúsági kö-
zösségi tér megvalósítása céljából.

Ezt követően a Képviselő-testület 5 igen 2 
nem szavazattal Herceghalom Község 2012. 
évi költségvetési koncepcióját elfogadta.

Amint a Parlament által elfogadott éves költ-
ségvetés sarokszámai nyilvánosságra kerül-
nek, Herceghalom Község Önkormányzatának 
el kell készítenie a 2012. évi költségvetését.

Szabó György

A Herceghalomi Hírmondó következő 
(XIV. évf. 1.) lapszáma várhatóan

2012. 4. hetében jelenik meg.
Lapzárta január 11-én lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig
lehet leadni a polgármesteri hivatal

titkárságán, vagy küldhetők el
a fenti e-mail címre.

Herceghalomi 
Hírmondó

Megjelenik havonta
Kiadja: 

Herceghalom Önkormányzata
Tel.: 23/530-560

E-mail: polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő:  Szabó György
Tel.: 23/319-038 • 06-30/512-3810

E-mail: szgyorgy.szabo@gmail.com
Címlap fotó: Kristóf István

ISSN: 2063-0778 

Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.
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A köztisztaságról szóló rendelet
felülvizsgálata

A 16/2003. (XII.30.) sz. rendelet módosítását 
a képviselők 7 igen szavazattal az alábbiak 
szerint fogadták el:
80 l edény  258 Ft/db/ürítés
110 l edény 376 Ft/db/ürítés
120 l edény 376 Ft/db/ürítés
240 l edény 731 Ft/db/ürítés
Környezetbarát zsák 248 Ft/db
Az árak az ÁFA költséget nem tartalmazzák

Az önkormányzati tulajdonú vízi
közműből szolgáltatott ivóvíz
és csatornaszolgáltatás díjának
megállapításáról szóló rendelet-
tervezet megvitatása

A Képviselő-testület a 2012. évre szóló díja-
kat 5 igen és 2 nem szavazattal az alábbiak 
szerint fogadta el:
Lakossági vízdíj: 484,28 Ft/m3

Közületi vízdíj: 713 Ft/m3

Lakossági csatornadíj: 560 Ft/m3

Közületi csatornadíj: 694 Ft/m3

A lakossági víz - és csatornaszolgáltatás alap-
díja (készenléti díj) 2x175 Ft/hó.
Az árak az ÁFA költségét nem tartalmazzák. 
A testület által elfogadott emelés nem halad-
ja meg az infláció mértékét. 

Az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások és nem lakás céljára szolgáló 
helyiségek bérletéről szóló rendelet 
felülvizsgálata

A Képviselő-testület az alábbi módosított díj-
tételeket 6 igen és 1 nem szavazattal fogadta 
el:
Önkormányzati lakás bérbeadásának díja: 
735 Ft/m2/hó
Szolgálati lakás bérbeadási díja: 560 Ft/m2/
hó
A tornacsarnok bérleti díja: 1 260 Ft/óra.  
Szombat, vasárnap és ünnepnap: 2 100 Ft/
óra.
Az általános iskola, az óvoda helyiségeinek 
bérleti díja: 630 Ft/óra/helyiség. Szombat, 
vasárnap és ünnepnap: 1 260 Ft/óra/helyiség
A könyvtár és a KEK helyiségeinek bérleti 
díja: 2 100 Ft/óra. Szombat, vasárnap és ün-
nepnap: 3 150 Ft/óra.

Tájékoztató Herceghalom Képviselő-testületének
december 13-i üléséről

A közterület használatáról szóló
rendelet felülvizsgálata

Az 5/2002. (IV. 09.) rendelet módosításáról 
döntött a Képviselő-testület. Az elfogadott 
határozat szerint az infláció mértékét 10 %- 
kal meghaladó díjat kell fizetni az alábbiak 
szerint: Árusító és egyéb pavilon esetén
1 100 Ft/m2/hó
Hirdető berendezés, reklámfelület: 1 m2-ig
1 100 Ft, ezen felül m2-ként plusz 550 Ft.
Építési munkával kapcsolatos közterület fog-
lalás költsége: 110 Ft/m2/hó.
Idényjellegű alkalmi árusítás, mozgó árusí-
tás, valamint tej és tejtermék árusítás:
1 100 Ft/alkalom.
Mutatványos tevékenység: 55 Ft/m2/hét.
Büfékocsi elhelyezése:
2 200 Ft/nap/készség.
A Képviselő-testület a módosítást 7 igen sza-
vazattal elfogadta.

A 2012. évi közüzemi díjkompenzá-
ció ról szóló rendelet-tervezet megvi-
tatása

A Képviselő-testület 6 igen és 1 nem szava-
zattal az alábbi díjakat szavazta meg:
A közüzemi díjkompenzációra az a lakossági 
fogyasztó jogosult, akinek a családjában a 
havi egy főre jutó nettó jövedelem nem ha-
ladja meg:
• egyszemélyes háztartás esetén 

a 100 000 Ft-ot
• kétszemélyes háztartás esetén 

a 80 000 Ft-ot
• három- vagy ennél többszemélyes 

háztartás esetén a 70 000 Ft-ot
A víz- és csatorndíjkompenzáció
havi összege: 1 500 Ft
Szemétszállítási díjkompenzáció
havi összege: 800 Ft

Az intézményi napközis térítési díjak 
megállapításáról szóló rendelet
módosítási lehetőségének megvitatása

A bizottságok előzetesen megtárgyalták a té-
rítési díjak módosításának lehetőségét. Az ön-
kormányzat a családok befizetéseihez további 
támogatást tesz hozzá. Ez éves szinten 5–6 
millió forint kiadást jelent. Ebből az állami tá-
mogatás mértéke kb. 3–4 millió Ft, így az ön-

kormányzat költségvetését kb. 2 millió forint 
terheli. Ennek ellenére a testület úgy látja, 
hogy a lakosság jövő évi várhatóan magasabb 
anyagi terhelésére tekintettel 2012-ben nem 
emeli a díjakat. A Képviselő-testület a bizott-
ságok javaslata alapján 7 igen szavazattal 
2012. évre a térítési díjak emelését elvetette.

A telekadóról szóló rendelet
módosítása

Az októberben elfogadott 12/2011 (XI.15.) 
számú rendeletet a Képviselő-testület egy 
technikai rendelkezéssel úgy módosítja, hogy 
egy esetleges törvényi változás esetén a helyi 
és az országos szabályozás összhangja fenn-
maradjon. A javaslatot a testület 6 igen és 1 
nem szavazattal elfogadta.

A Képviselő-testület 2012. évi
munkaterv-tervezetének megvitatása

Miután a tervezetet mindkét bizottság meg-
tárgyalta, a Képviselő-testület a munkatervet 
a javasolt kiegészítésekkel 6 igen és 1 tartóz-
kodással elfogadta. A Képviselő-testület mun-
ka tervét teljes egészében az önkormányzat 
honlapján olvashatják. 

A budavidék Zöldút Szövetség
kérelme

A szövetség felkérte Herceghalom Község 
Önkormányzatát, hogy lépjen be a szövetség 
tagjainak sorába. Ezzel nagymértékben ja-
vulhatnának a szövetség pályázatokon való 
részvételének esélyei. Kérték továbbá, hogy 
a szövetség honlapja megjelenhessen a köz-
ségi honlapon, valamint a programok megje-
lenhessenek a település újságában.
A Képviselő-testület felhatalmazta Erdősi 
László polgármestert, hogy belépési nyilat-
kozatot aláírja, továbbá az éves 10 000 Ft tag-
díjat a tartalék keret terhére a testület biztosít-
ja. A bizottságok a további kéréseket is támo-
gatták, így a Képviselő-testület a határozati 
javaslatot 7 igen szavazattal elfogadta.

méhnyakrák elleni védőoltás
támogatásának megvitatása

A Képviselő-testület a támogatással egyet-
értett. A védőoltás nem kötelező, de javallt. 

20 napirendi pont került a képviselők asztalára az év utolsó testületi ülésén. A beterjesztett határozati javaslatokat előzetesen mindkét 
bizottság megtárgyalta. Az ott javasolt kiegészítések, módosítások bekerültek a szövegbe, így most az új változatot kellett megszavaz-
nia a Képviselő-testületnek.
Elsőként zárt ülés keretében a Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány Kuratóriumának új tagjaira szavaztak a képviselők.
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A Képviselő-testület döntött, hogy a Herceg-
halomban – az oltást megelőzően legalább 
egy hónappal – állandó lakhelyre bejelentett 
lányok, valamint az állandó herceghalomi 
bejelentéssel nem rendelkező, de az isko-
lánkban tanuló gyerekek is megkaphatják a 
támogatást. 6 igen és 1 nem szavazattal dön-
töttek arról, hogy ezekkel a feltételekkel, az 
iskolaorvos javaslata alapján az érintett kor-
osztályú lányok a védőoltást megkaphassák, 
a testület a költségek 50 %-nak erejéig, – az 
előzetes számítások szerint – kb 700 000 Ft 
összeget biztosít.

A 2012. évi Környezetvédelmi Alap 
felhasználási tervének véleményezése

A Környezetvédelmi Alap felhasználásának 
terve eredetileg 17 pontot tartalmaz. A bizott-
ságokban történt megbeszélés során a határo-
zati javaslatban ezt két ponttal növelték. Így 
szerepel a tervezetben a patakmeder tisztítása 
valamint környezetvédelmi hatásvizsgálat 
be kérése a Harsona Print Kft-től és a Sipos-
pack Kft-től.
A határozatot a Képviselő-testület 6 igen és 1 
tartózkodással elfogadta.

A hulladékgazdálkodási terv
megvitatása

A hulladékgazdálkodási terv elkészítése az 
önkormányzatoknak kötelező feladat. Az 
5/2011. (III.22.) sz. határozat szerint a Hulla-
dékgazdálkodási Tervet a megbízott Denkstatt 
Hungary Környezettechnológiai és Manage-
ment Kft. elvégezte. A tervben szereplő tár-
gyi tévedések kijavításra kerültek. 2015-ig 
kötelezően meg kell valósítani az elkülönített 
hulladékgyűjtést. 2013. január 1-től a hulla-
dékgazdálkodási közszolgáltatás állami irá-
nyítás alá kerül. A tervezetet a Képviselő-tes-
tület 7 igen szavazattal elfogadta.

A polgármesteri hivatalban dolgozó 
köztisztviselők teljesítményértékelési 
követelményeinek alapját képező
célok meghatározása

Dr. Szmodis Jenő jegyző előterjesztésében 
az alábbi célok megvalósítását javasolta elfo-
gadásra:
• A testületi és bizottsági előterjesztések 

gyors és alapos elkészítése.
•  Az Európai Uniós és más pályázatok 

hatékony kihasználása, lebonyolítása.
• Az ügyintézési határidők pontos betartása, 

esetleges lerövidítése.
• A hatósági eljárás és szolgáltatás általános 

szabályainak elsajátítása és betartása.
• Közigazgatási alapvizsga letétele.
• Ügyfélközpontú munkavégzé megvalósí-

tása.

• A szakmai felkészültség folyamatos javí-
tása.

• A közterület használattal kapcsolatos ano-
máliák megszüntetése.

• Az adók beszedésének hatékonyabb végre-
hajtása.

• Esetleges választások, népszavazások zök-
kenőmentes lebonyolítása.

A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen 
szavazattal elfogadta és megszavazta.

döntés fogorvosi praxis kérdésében

Dr. Zsigmond Réka fogorvos 2011. decem-
ber 1. hatállyal praxisát felmondta közsé-
günkben, egyben lemondott a praxisjogok ér-
vényesítéséről is. Ezzel elhárult az akadály a 
fogorvosi praxis megpályáztatására.
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal felha-
talmazta Erdősi László polgármestert a pá-
lyázat kiírására.

bölcsödés korúak nappali ellátási
lehetőségeinek megvitatása

Mindkét bizottság egybehangzó javaslata ér-
telmében a családi napközi megvalósítását a 
testület jelenleg elvben támogatja. 
A vállalkozóval történő megbeszélés és 
egyez tetést követően a Hírmondóban bőveb-
ben tájékoztatjuk az érdekelteket.
A Képviselő-testület a határozati javaslatot 6 
igen és 1 tartózkodással elfogadta.

A 2012. évi közmeghallgatás
előkészítése

A 2012. évi közmeghallgatás (mint az alább 
olvasható) január 17-én 18.00 órakor lesz a 
KEK-ben. A fórumra meghívást kapnak: 
AVE Tatabánya Zrt., ÉTV, a Budaörsi Rend-
őrkapitányság, a Talentis Group és Csenger 
Zalán Zsolt országgyűlési képviselő, Her-
ceg halom Község intézményeinek vezetői és 
az egyházak képviselői.
A Képviselő-testület a tervezetet 7 igen sza-
vazattal elfogadta.

Felterjesztési jog gyakorlása autópálya 
használat tárgyában

Turai István Törökbálint polgármestere, a 
Polgármesterek Tanácsa november 30-i ülé-
sén elhangzottak alapján kéréssel fordult 
Herceghalom Önkormányzatához, melynek 
lényege, hogy támogassa azon határozatukat, 
hogy kérdést intézzenek a Magyar Köztársa-
ság Kormánya Nemzetgazdasági Minisztériu-
mához autópálya használattal kapcsolatban.
„Van-e arra vonatkozóan kormányzati, mi-
nisztériumi szándék, hogy az M1/M7 autópá-
lyák bevezető szakaszának díjmentességét 
megszünteti?”

KÖZMEGHALLGATÁS

2012. január 17. 18.00 órakor
a Kulturális Egyházi

Központban

Témák:
• az Önkormányzat 2012. évi
 költségvetési koncepciójá-
 nak ismertetése
• tájékoztatás a 2012. év
 legfontosabb feladatairól

Előadó:
Erdősi László polgármester

A Képviselő-testület felhatalmazza Erdősi 
László polgármestert, hogy ez ügyben tár-
gyaljon és fejezze ki a testület azon állás-
pontját, miszerint a kérdéses szakasz díjmen-
tessége ne szűnjön meg.
A képviselők kinyilvánították véleményüket, 
abban a tekintetben, hogy az érintett autópá-
lya díjtételessé tétele beláthatatlan forgalom-
növekedést eredményezne.
A Képviselő-testület a határozatot 7 igen sza-
vazattal elfogadta.

Vélemény kapitányságvezetői
beosztásba történő kinevezésről

A Pest Megyei Rendőr-főkapitányság veze-
tője, Dr. Simon Tamás rendőr dandártábor-
nok, 2011. november 29-én levélben kérte a 
Képviselő-testület véleményét Dr. Csipler 
Norbert rendőr őrnagynak a Budaörsi Rend-
őrkapitányság kapitányságvezetői feladatai-
nak ellátásával, illetve kinevezésével kapcso-
latban. Ezt a véleménykérést, illetve a tájé-
koztatást a Rendőrségről szóló XXXIV. sz. 
tv. előírja.
A Képviselő-testület 6 igen és 1 tartózkodás-
sal a kinevezést támogatja.

Ezt követően az egyebek napirendi pont-
ban a Képviselő-testület a 2012. évi belső el-
lenőrzési tervet jóváhagyta.

Más témában felhatalmazta Erdősi László 
polgármestert, hogy a Máltai Szeretetszolgá-
lattal kötendő szerződést aláírja.

Szabó György
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MÁRTON NAPI üNNEPSéG 
HERcEGHALOMbAN

Életrajzi feljegyzésekből kide-
rül, hogy a középkor egyik 
legnépszerűbb szentje - a 317 
körül született és 397-ben el-
hunyt - Márton, aki a koldusok 
és katonák védőszentje lett, 
már 12 éves korában rájött: 
hite olyan mély, hogy életét Is-
tennek és az emberek megse-
gítésének kell szentelnie. Jó-

tetteit látva (egyszer odaadta köpönyegét egy koldusnak) püspökké 
akarták választani, ám ő elrejtőzött egy liba ólban, nehogy megtalál-
ják. A libák viszont olyan hangosan gágogtak, hogy végül nem mene-
külhetett a püspöki tisztségtől - így tartja a legenda.
Számos időjósló megfigyelést is számon tartunk. „Márton napján, ha 
a lúd jégen jár, akkor karácsonykor vízben poroszkál.” 
A gyerekekkel immár hagyományosan műsorral és lampionos felvo-
nulással készülünk. Ezt egészíti ki a vendéglátás, melyet idén a falu 
kemencéjénél tartottunk. Köszönjük szépen a segítséget és a támoga-
tást a Német Kisebbségi Önkormányzatnak, a Szülői Közösségnek, 
Petrikné Gál Csillának, a KEK-nek és Izsák Irénnek, varga Imré-
nek, Körösladányiné Julikának és nem utolsó sorban varga-Tóth 
Csaba igazgató úrnak.

Vitovszkiné Varga Izabella szervező

Mit jelent a gyerekeknek 
Márton napja?
A Márton napi izgalmak
Egy gyönyörű pénteki nap állt az 5. osztály előtt, hisz ez az első Már-
ton napi előadásuk (amit ők adnak elő). Nagy volt a készülődés, ugyan-
is idén nem csak tűz lesz az új, hanem egy pónit is fognak hozni.
A tüzet természetesen valakinek fel kell állítania. Ez persze, hogy a 
rendező feladata. Végül, sikeres eredménnyel, nagy máglya terpesz-
kedett az előadási téren, a focipályán.
Leszállt lassan az este, a sötétség és óvodások, iskolások, szülők, sőt 
még nagyszülők is gyülekeztek a könyvtár előtt, lámpásokat szoron-
gatva.
Csaba bácsi elmondta a programot, utána énekeltünk. A „csapat” las-
san elindult, a lámpások fénye világította be a sötét utcákat aznap 
este.
Mikor majdnem elértük az iskolát, befordultunk a focipálya felé. A 
tűz kirajzolódott és szikrák ezrei ugrottak a csillagok felé.
Az 5. osztály felfutott az „előadó térre”, kezdődött a műsor. A vége 
felé az elsősök énekelni kezdtek, a távolban megjelent „Márton lova” 
és rajta lovasa.

Mindezeket követve a „játékok” jöttek. Két kedves játék, amit Csaba 
bácsi talált ki, az első, hogy Márton bújjon el az emberek (ludak!) 
közé, a második, mennyi lúd fér be Márton köpenye alá!
Minden lement, kezdődött a bőséges lakoma! Zsíros kenyér, tea és 
sok finomsággal vártak a szülők.
Nagyon jót mulattunk aznap pénteken. Ez volt az eddigi legjobb Már-
ton nap!

Vass Anna 5. osztály

Márton-nap 2011.
Az idei Márton-nap hagyományos lampionos felvonulással indult. 
Mire a falu apraja-nagyja a focipályához ért, már hatalmas tábortűz 
lobogott, hangulatot és fényt adva a sötétségben. A rendezvény az ötö-
dikesek műsorával folytatódott, mely után egy Mártonkereső játékot 
játszottunk. A nézők lelkes gágogása mellett felidéztük, ahogy:
„Márton püspökké választása elől ludak közé bújt, gágogása árulta el, 
hiába is lapult” (részlet a műsorból).
Miután megtaláltuk Mártont a kicsit pónigolhattak, a nagyobbak zsíros 
kenyérrel és forró teával várhatták a libakóstolót.
Remélem jövőre is ilyen nagyszerűen sikerül a Márton-napi ünnepség.

Szalai Tünde 5. osztály

A Márton napi készülődés
Ez egy különleges nap volt, de nem azért, mert mi, az ötödikesek ren-
deztük, hanem mert 2011.movember 11-e volt.
Arról, hogy jól sikerüljön minden, Csaba bácsi és Iza néni, a német ta-
nárunk gondoskodott.
Aki nem szerepelt, az úgymond „rendező” volt, vagy segített kenye-
ret kenni, és hagymát pucolni.
Idén kicsit nagyobb volt az egész, mert volt máglya, kicsi lovaglás, li-
bacomb, népi játék és lampionos felvonulás!
Nekem nagyon tetszett az egész!

Fekete Laura 5. osztály

A felvonuláson résztvevők sora a Gesztenyés úton

Márton napi tábortűz a sportpályán

Médiatudorok az iskolában
2011 októbere óta folyik a Budapesti Művelődési Központ 
szakköre az iskolában, melyen a gyerekek az újságírás és rádi-
ózás rejtelmeivel ismerkedhetnek meg. A programban oktató-
ként a helyi szakemberek – Jóna Dávid és Szabó Károly – 
mellett Liling Tamás, a Nonprofit Média Központ vezetője is 
részt vesz. Összetett tudás átadására vállalkoztak: újságírói 
szakmai ismeretek mellett a lapkészítéshez és a műsorkészítés-
hez szükséges technikai ismereteket is igyekeznek a nebulók 
fejébe tömni. A szakkör tagjai már decemberben készülnek 
megjelentetni az iskolaújság első számát, ezzel felelevenítve 
egy korábbi törekvést: a gyerekek maguk írjanak az őket érintő 
témákról. Tudósítóik jelen vannak a falu különb öző eseménye-
in, iskolai rendezvényeken, és immár újságírói szemmel figye-
lik az eseményeket, riportokat, tudósításokat készítenek.
Decemberben lehetőségük nyílik arra is, hogy egy profi rádió-
ba is ellátogassanak. A Civil Rádió munkatársai segítségével 
megnézhetik, hogyan működik a stúdió. A második félévben 
már az iskolarádió működtetését is el szeretné kezdeni a csapat, 
van hát mit tanulniuk.

Csák Orsolya szervező

A projekt az Európai Unio támogatásával,
az Európai Regionális Fejlesztési Alap
társfinanszírozásával valósult meg.

TÁ MOP 3.2.11/10-1/KMR-2010-0067

ÚMFT infovonal:
06 40 638 638
nfu@meh.hu  •  www.nfu.hu
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Az 5. osztály kirándult a Vitányi-várhoz
Vasárnap reggel, 830-kor gyülekeztünk a vasútállomáson. Elindul-
tunk a vonattal és meg sem álltunk Szárligetig. Végig sétáltunk a szép 
falun és besétáltunk az erdőbe. Ebből egy szántóföld nyílt, amit egy 

másik erdő követett. Amikor megálltunk pihenni, mögöttünk épp egy 
birkanyáj vonult végig. A vár felé gyönyörű helyen vezetett az utunk. 
Meredek, (a falevelek miatt) csúszós domboldalakon, hatalmas fák 

között, piros, sárga, barna 
árnyalatú levél hullás alatt. 
Ez volt az erdő őszi arca. 
Persze a sok gyaloglástól 
jól elfáradtunk. Egyre csak 
beljebb és beljebb mentünk 
az erdőbe. Ám nem sokára 
megpillantottuk a várrom 
falait. Gyorsan felfutot-
tunk, és leültünk pihenni. A 
kilátás persze kárpótolta a 
fáradtságot. Mindenfelé az 
őszi erdő. Nagyon szép 
volt. Aztán felmásztunk a 
romos falakra. Képeket ké-
szítettünk a vicces helyze-
tekről. Összeálltunk egy 
csoportképre is. Jól szóra-
koztunk, hamar eltelt az 

idő. Délután 14 óra környékén indultunk vissza a vasúthoz. Az erdő 
vége felé egy emelkedőn is alig tudtunk felmenni, annyira fáradtak 
voltunk. A vonaton, Herceghalom felé sokáig beszéltünk a nap ese-
ményeiről.

Herczegh Adél 7. osztályos tanuló
A fotókat Herczeg Adél készítette

Nagy bandó András estje
a Herceghalmi Könyvtárban

16-án 19.00 órától Besenyei Péter 
műrepülő világbajnokkal fogadtuk 
Nagy Bandó András írót, humoristát a 
Herceghalmi Könyvtárban. 
A könyvtári promóció sikeres volt, 
ezen a novemberi estén előadónk ha-
tékonyan tudta a könyvtári missziót 
megtámogatni, nevezetesen azt, hogy 
olvassanak, és erről beszélgessenek 
az emberek.
Nagy Bandó András író, humorista 
(Humorfesztivál győztes, Karinthy 
gyűrű tulajdonos), vagy egy wiki-

pédiás definíció szerint reneszánsz ember. Várszegi Asztrik mondta 
róla: kútásó (egy tiszt a forrásból)… A személyességének, közvetlen-
ségének tapasztalata jó ígéret arra, hogy érdemes őt olvasni. Vendég-

látói oldalról ezt erősítette rendezvényünkön Besenyei Péter műrepü-
lő világbajnokunk is.
Herceghalom ismét büszke lehet, hiszen a városi előadóestek könyv-
eladási számát magasan verte, majdnem száz könyvet vettek látogató-
ink. A könyvtár a meglévő kettő (A Sosem volt Toscana, a Vár Rád 
Toscana) mellé további ötöt (a felnőtteknek az András könyvét, a ki-
sebbeknek a Fából vasparipát, az Egyik kutya, másik eb, a Gyöngyka-
láris, és a Szivárványhíd című könyveket) vásárolta leendő olvasói-
nak. 

Jóna Dávid

Nemzeti Szalon

December 1-én az országjáró Nemzeti Szalont láttuk vendégül Her-
ceghalmon, a KEK-ben. Kalmár Pál festő és üvegművész kiállítását 
Györffy-villám András nyitotta meg. A KEK-ben a kiállítás decem-
ber 9-ig látható. Ezt követően egy felemelő művészeti programmal át-
szőtt fórum következett. A közéleti, kulturális, művészeti esten elő-

adóként részt vett Melocco Miklós szobrászművész, Csenger-Zalán 
Zsolt országgyűlési képviselő, Györffy-villám András szakíró, 
Pesty László dokumentumfilm rendező, Ferencz éva színművész-
énekes, balázs Gergely hegedűművész, Szekeres Attila kanna, dob, 
Erdős boda Katalin orgonaművész. Műsorvezető Kalmár Pál, a 
vendéglátó Erdősi László polgármester volt.

Ugyanezen a napon a Könyvtárban bártfai Csaba gyűjteményéből 
írógép kiállítást nyitottunk meg, amelyet december 14-ig tekinthetnek 
meg a látogatók. 

Jóna Dávid

Balázs Gergely és Szekeres Attila

Az 5. osztályosok egy csoportja a Vitányi-vár romjainál

A Nemzeti Szalon közönsége

Vitány várának romjai
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bESZÁMOLó RENDEZvéNYEKRőL

Ismét ellátogatott a Mikulás Herceghalomra
December 4-én a Mikulás meglátogatta a herceghalmi gyerekekt. Hintóval járta be a falut és 
szokásához híven ajándékokat osztogatott a jó gyerekeknek. A falu több pontján dallal, versek-
kel várták a Mikulást. 
Akiknek ezen a korai hűvös reggelen nem sikerült találkozni a Mikulással azok délután négy 
órsakor a tornacsarnokban találkozhattak vele.

Adventi vásár és Mikulás Napi rendezvény
a tornacsarnokban
Vasárnap (4-én) került megrendezésre a már hagyományos Adventi Vásár. Számos látogatója 
volt a rendezvénynek. 16 órakor zsúfolásig megtelt a sportcsarnok, ahol az ünnepnek megfele-
lő hangulatú műsor várta az érdeklődőket. A műsort követően a Mikulás csomagokat osztoga-
tott a gyerekeknek, akik versekkel, dalokkal kedveskedtek az ajándékokért.

...és még mindég Mikulás
A Herceghalmi Birkózó Iskola december 04-én Nagysápon részt vett a Mikulás Kupa elneve-
zésű birkózó versenyen. Ez volt az első olyan verseny ahol már a csapat mutatkozhatott be. A 
versenyzőket bárdosi Sándor és Lacza Ádám Illés irányította. A remek hangulatú versenyre 
közel 140 versenyző nevezett. 
A herceghalomi gyerekek remekül szerepeltek.
Laki barnabás (20 kg) III. helyezést, 
Izsák Tamás (23 kg) III. helyezést, 
Rigó Anna (40 kg) III. helyezést,
Rigó bálint (40 kg) III. helyezést ért el. 
A herceghalmi birkózók megszerezték első érmeiket! Köszönjük a szülőknek és az Önkor-
mányzatnak a támogatást, mely nagyban hozzájárult ehhez a történelmi sportsikerhez. Csak 
azt tudjuk ígérni, hogy további szép eredményeket és fényesebbnél fényesebb érmeket hozunk 
Herceghalom közösségének és a helyi birkózó csapatnak.

Bárdosi Sándor Elnök, Lacza Ádám Illés Alelnök
Herceghalmi Birkózó Iskola

Helyreigazítás

Több olvasó jelezte, hogy a múlthavi szám 
10. oldalán szereplő „RENDHAGYÓ IRO-
DALOMÓRA MOL-BAN” című tudósítás-
ban hibát vétettem. Ez az iskolai zártkörű 
rendezvény, amely egy összevont ének-
óra volt tulajdonképpen, valóban október 
26-án volt. A tévedésért szíves elnézésü-
ket kérem!

Még egyszer a 
mehrstetteni delegáció 
programjáról

A Labdarózsa Kórus Egyesület jogo-
san észrevételezte, hogy a német delegá-
ció programjáról írt tudósításból kima-
radt az a rendezvény, melyet az egyesü-
let szervezett a vendégek tiszteletére.

A mehrstetteni delegáció előzetesen három 
napra tervezett látogatása a vendégek ha-
zai elfoglaltsága miatt két napra szűkült. A 
Labdarózsa Kórus Egyesület már koráb-
ban jelezte az Önkormányzat felé, hogy 
mint eddig minden évben, most is az egyik 
este, pontosabban szombaton este, az ál-
taluk főzött vacsorával szeretné vendé-
gül látni a delegációt, valamint a képvise-
lő testület tagjait. A lerövidült látogatás mi-
att azonban a vendéglátóknak a programo-
kat alaposan és gyorsan át kellett szervez-
ni. A szombati vacsora természetesen el-
maradt, viszont a delegáció és persze a kó-
rus tagjai is szerettek volna találkozni egy-
mással. A közös programok sűrűn követték 
egymást, így csak pénteken a kora délutá-
ni órákban jöhetett létre a találkozó. A kó-
rus tagjai szépen megterített asztalnál sa-
ját készítésű süteményekkel, finom kávé-
val és üdítőkkel látták vendégül a delegá-
ció és a képviselő testület tagjait. A dél-
után vidám hangulatban telt, hiszen régi is-
merősök üdvözölték egymást. A Labdaró-
zsa Kórus Egyesület elnöke köszöntőjében 
emlékeztette a jelenlévőket a 17 éves kap-
csolat sok szép pillanatára, a családok kö-
zött szövődött barátságokra, valamint re-
ményét fejezte ki, hogy újult erővel tovább 
fog folytatódni az eddigi sikeres együttmű-
ködés. Az idő gyorsan elszállt, a vendégek 
kötetlen baráti légkörben kicsit kipihenhet-
ték a délelőtti tárgyalásokkal járó fáradal-
makat és rákészülhettek az esti záró vacso-
rára mely a Báder pincében került megren-
dezésre.

Szabó György
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KÖZTüNK éLNEK

Miért épp a fotózás? Hogyan kezdődött?
Áramütéshez tudnám hasonlítani azt az ér-
zést, élményt, ami másodikos gimnazista ko-
romban ért. Egyik osztálytársamhoz felmen-
tem fotót előhívni, nagyítani. Lenyűgözött az 
a látvány, ahogy az ember beletette az üres 
papírt egy átlátszó „löttybe”, majd kirajzoló-
dott, megjelent a papíron a kép. Ez maga volt 
a csoda. Kijelölte számomra az utat. Az év 
karácsonyára kaptam egy készletet, amivel 
nagyítani lehetett. Aztán ész nélkül elkezd-
tem fotózni, főleg iskolai rendezvényeken, 
családi eseményeken. Harmadikos gimnazis-
ta voltam, amikor elmentem a Képes Sport 
szerkesztőségébe. Bár nem szokványos, de 
megbíztak, hogy készítsek egy tornászver-
senyről felvételeket, és negyedikes gimnazis-
taként dolgozhattam a lapnál. Sokat tanultam 
akkor a sport és a munka kapcsán emberies-
ségről, beleláthattam egy szerkesztőség éle-
tébe, híres fotóriportereket ismerhettem meg, 
akik szakmailag sokat segítettek. Valamint 
sikerült egy egészséges kapcsolatrendszert is 
kiépítenem.

Mindez a gimnázium alatt? Egy országos 
lapban jelentek meg a fotóid? Mi jött ez-
után?
Akkoriban érettségi után két éves képzésben 
lehetett elsajátítani a fotós szakmát. Míg a fo-
tósiskolába jártam, megszerveztem ott az is-
kolai fotóklubot, ahova az akkor híres fényké-
pészeket hívtam meg. A fotóklub kapcsán is-
merkedtem meg Szelényi Károly fotómű-
vésszel. A vele való találkozás volt életem 
második „áramütése”. Egycsapásra átnyer-
geltem a fotóriporterségről a tárgyfotózásra. 
Öt-hat éven keresztül voltam Szelényi mel-
lett, tőle megtanultam komolyan venni a szak-
mát, a munka szeretetét, az alaposságot, és a 
munka minősége iránti kérlelhetetlenséget.

Riportok művészekkel, vizuális szakemberekkel. Csizmadia Zsuzsa festőművész rovata.

Portré Hász András fotográfusról
Hász Andrást be sem kell mutatnom. Szinte mindnyájan ismerjük, kiállításain ott voltunk a KEK-ben, a könyvtárban, természetfo-
tóit naponta látjuk az óvoda folyosóján. Augusztus végén pedig, a Petőfi utcában leégett ház tetőszerkezetét elsők között segített bon-
tani. Fotográfus, aki a munkáját könyörtelen alapossággal végzi, legendás a precizitása, mindemellett sajátságos humora mindenki-
ből mosolyt csal elő.

E szerint a Képes Sport már nem volt „pá-
lya”, hol kezdted a szakmát?
Az MTI-be kerültem az illusztrációs rovat-
hoz, majd az Országos Műemlékvédelmi Fel-
ügyelőségen dolgoztam öt évig. Ezt követő-
en szabadúszó lettem.

Talán ma már ezt a kifejezést magyarázni 
kell...
Nem volt többé hivatalos munkahelyem, a 
munkát magamnak kellet megszereznem. 
Akkoriban huszonhat évesen, Magyarország 
címmel önálló albumom jelent meg tizenhét 
nyelven. Fotóimmal számos könyvet illuszt-
ráltak. Több állami vállalatnak dolgoztam, 
például a Skálának, és a Videotonnak. A Ská-
la áruház teljes reklámanyagát én készítettem 
el. A 90-es évek közepéig nagyon jó megbí-
zások találtak meg, utcai plakátok, autófotó-
zás, szóval rengeteg reklámfotót csináltam.

Mely felvételedre vagy a legbüszkébb?
Egy 600-as Mercedest fényképeztem meg-
rendelésre. Ehhez kibéreltem a filmgyár 
egyik műtermét stábbal, világító-stúdióval. 
Egy teljes stáb együttműködése kellett ah-
hoz, hogy a kép megfelelően sikerüljön. Ek-
kor csináltam a Rolls-Royce-ról fotót, úgy, 
hogy ugyanarra a filmre kettőt exponáltam. 
Ebben a felvételben úgy érzem egész alkotói 
tudásom, s a lelkem benne van.

Megejtően szép ez a kép. De a Gellért-fürdő-
ben készült fotód is különös hangulatot köz-
vetít, van valami sajátos nyelvezete ezeknek 
a képeknek. Manapság mivel foglalkozol?
A 90-es évek közepéig magas színvonalú fo-
tókat kértek be a reklámügynökségek profi 
fotósoktól, akik megfelelő technikai háttérrel 
kellett, hogy rendelkezzenek. Mára a piac 

megváltozott. Képügynökségek jelentek 
meg, akik hihetetlenül olcsó áron „tömegter-
mékként” árulnak fotókat. Minden témában 
kínálnak felvételeket, amik gyorsan elérhe-
tők és bosszantóan rossz minőségűek. Így a 
fotográfus már nem kell egy adott reklám el-

készítéséhez. Ez visszaköszön az óriásplaká-
tokon, ahol tetten érhető az esztétikai színvo-
nal mélyrepülésén kívül az, hogy az üzenet 
elcsúszik, a reklám nem találja meg az adott 
célközönséget, nem tudják érvényesíteni a 
saját elképzeléseiket a reklámszakemberek. 
A képügynökségek olcsóbb és lényegesen 
gyorsabb megoldást kínálnak, a minőség ro-
vására. Eltűntek a megrendelések, ma már 
nincs szükség az egyéni alkotói képességre.

Tudom rólad, hogy hosszú ideje foglalkozol 
tanítással.
Tizenhét éve tanítok az újságíró iskolában  
(MUOSZ). Stúdió fényképezést oktatok, fo-
tóriportereket nevelek. Tanítványaim közül 
többen nyerték el a World Press Photo díjait.

A reklámfotózás jövőjéről festett sötét kép 
után ez nagyon jól hangzik. Végezetül meg-
köszönöm a herceghalmiak nevében, hogy 
azt a tájfotó sorozatot, melyet a Zsámbéki-
medencéről készítettél, óvodánknak adomá-
nyoztad, mely komoly szellemi értéket képvi-
sel. Miért épp az óvoda kapta ezt a felette 
nagy adományt?
Az óvodába került fotók egy kiállításra ké-
szített anyag darabjai. A kiállítás után szeret-
tem volna, ha az anyag egyben marad, az 
óvoda azért tűnt jó helyszínnek, mert ott hoz-
zájárulhatok a következő generáció vizuális 
neveléséhez.

Ez fontos. Fontos, hogy a jövő nemzedékét 
igényes, esztétikus környezet vegye körül. 
Hiszen az őket most körülvevő tárgyi kultú-
ra formálja, alakítja ízlésüket.
András, köszönöm az interjút.

Csizmadia Zsuzsa
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PROGRAMOK HERCEGHALOMbAN

KONcERT
Az Általános Iskola, Óvoda és Köz-
ségi Könyvtár a Liszt Ferenc emlékév 
alkalmából 
2011. december 21-én, 17.00 órától
karácsonyi hangversenyt rendez
a KEK-ben.
Fellépnek:
• a zongora, gitár, furulya, fuvola 

hangszeres növendékek,
• az iskola énekkara és kiskamara 

zenekara,
• és meglepetés vendégművészek.
Felkészítő tanárok: Balogh Zsófia 
(fuvola), Borbély Csaba (gitár), 
Kuzma István (énekkar, zenekar), 
Nagy László (zongora)

VéRADÁS
December 29-én, csütörtökön 14.00–18.00 óráig
véradás lesz a helyi vöröskereszt szervezésében!
Szeretettel várjuk minden régi és új véradónkat a Kulturális Egyhá-
zi Központban.
Személyi igazolványát és TAJ kártyáját kérjük, mindenki hozza ma-
gával!
Ezúton kívánunk véradóinknak áldott békés ünnepet és sikerekben, 
egészségben bő újesztendőt!

Izsák Irén és Körösladányi Istvánné, véradás szervezők

MAGYAR KULTÚRA NAPJA
2012. január 20. (péntek) 17.00 órakor
a Herceghalmi Községi Könyvtárban

Joó László: burokban születtem 
A színház és a világ című könyvének műsoros bemutatója
A neves színész kalandregénybe illő életet élt, nagy szerepeket ját-
szott, bejárta a világot a magyar költészet előadójaként, és még ma, 
93 (!) évesen is gyakran lép pódiumra. Könyvében és műsoros könyv-
bemutatóján egyszerre bontakozik ki egy huszadik századi művész-
sors és a magyar színháztörténet különös korszaka.
A könyvbemutatón Haza, Szerelem, Népköltészet címmel Joó László 
a magyar költészet, Szóka Júlia énekművész pedig a zeneirodalom 
hazafias és szerelmes gyöngyszemeiből ad elő, majd a rendezvény 
után a szerző dedikálja könyvét.

ADVENT 2011.
A Német Kisebbségi Önkormányzat képviselői köszönetüket fejezik 
ki a november 27-ei hagyományos Adventi Gyertyagyújtás rendez-
vény során nyújtott segítségért az Önkormányzat dolgozóinak vala-
mint az ösztöndíjasoknak a rendezvényen való közreműködésért. Kö-
szönet Tankóné bíró Mónika református lelkipásztor köszöntőjéért, 
továbbá az Általános Iskola 2-os és 4. osztályos tanulóinak és felké-
szítőjüknek, Czinege Jánosnénak a kedves előadásokért, a Labdaró-
zsa Kórusnak és vezetőjüknek, Dr. Lipka Sándornénak és a hang-
szeres kísérőknek, valamint Ölvedi Márknak a hangulatos zenei 
programért. Végezetül köszönjük Sütő Gábor szólóénekét és az 
etyeki Alte Edecker Musikanten zenekarnak az ünnepet záró nagy-
sikerű adventi koncertjét. 
Községünk minden lakójának egészséget és békés Karácsonyi ün-
nepet kívánunk!

a Német Kisebbségi Önkormányzat nevében
Schnaider Máté elnök

KÖSZÖNET AZ 1 %-éRT

A Mosolysziget Családosok Egyesülete
nevében köszönetet mondok mindazoknak, 

akik adójuk 1 %-val egyesületünket
támogatták! Az APEH 2011 októberében
az Önök felajánlásainak köszönhetően 

94.267 Ft-ot utalt át számlánkra.
Köszönjük azoknak, akik célkitűzéseinkkel 

és a családok érdekében kifejtett
munkánkkal egyetértenek!

Minden kedves lakótársunknak
Áldott békés ünnepeket kívánunk!

Izsák Irén elnök
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EGYHÁZI HÍREK

A bIAI SZENT ANNA PLébÁNIA HERcEGHALOMI FILIÁJA JANUÁR HAVI 
SZENTMISéINEK, LITURGIKUS ESEMéNYEINEK IDŐPONTJAI

SZENTMISéK szombatonként 17.00 órai kezdettel
KÖZÖS RóZSAFŰZéR IMÁDKOZÁS:
minden Szentmise előtt 16.30 órai kezdettel
December 31. SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA –
a béKE vILÁGNAPJA.
„Dicsőség a magasságban Istennek, és a földön békesség a jóakara-
tú emberekben!” (Lk 1,14)
Január 7. URUNK MEGJELENéSE (vÍZKERESZT),
a hagyományos vÍZ-SZENTELéST e napon végezzük. Szentmise 
után: „bIbLIA óRA”
„És te Betlehem, Júda földje semmiképp sem vagy a legkisebb Júda 
fejedelmi városai között, mert belőled támad majd a fejedelem, aki 
pásztora lesz népemnek Izraelnek” (Mik 5,1-3;2 Szám 5,2) 
Január 14. évközi 2. vasárnap az ELvÁNDORLóK és MENE-
KüLTEK világnapja.
„Másnap ismét ott állt János két tanítványával együtt. Mikor meglát-
ta Jézust, amint arra haladt, azt mondta: íme, az Isten Báránya.”
(Jn 1,35-36)
Január 21. évközi 3. vasárnap ÖKUMENIKUS IMAHéT ZÁRÁSA
„Miután János átadatott, Jézus Galileába ment, hogy hirdesse Isten 
evangéliumát. Azt mondta: Betelt az idő, és elközelgett az Isten orszá-
ga. Tartsatok bűnbánatot, és higgyetek az evangéliumban.”
(Mt 1,14-15)
Január 28. évközi 4. vasárnap Szentmise után: „CSALÁDI ESTE”
„Jézus megparancsolta neki: Némulj el, és menj ki belőle. A tisztáta-
lan lélek erre összevissza rángatta őt, majd hangosan kiáltva kiment 
belőle.” (Mk 1,25-26)

HéTFő ESTéNKéNT 18.00 óRÁTóL: Szeretettel várunk min-
den érdeklődőt a KEK-be baráti, kötetlen beszélgetésre: „azzal a gon-
dolattal, amellyel annak idején a Templomunkat felépítettük. Szeret-
nénk, ha mi herceghalmiak és barátaink e házban „itthon, otthon len-
nének!”. Célunk hogy „Herceghalom lakói e házba hazaérkezze-
nek!”
2012-ben templomunk, a Kulturális Egyházi Központ
10 éves.

Felhívom figyelmüket, hogy egyházunk január hónapban: 
02-án Nagy Szent Vazul és Nazianzi Szent Gergely püspökök
 és egyháztanítók,
09-én Urunk Megkeresztelkedése,
18-án Árpádházi Szent Margit szűz,
21-én Szent Ágnes szűz és vértanú,
24-én Szalézi Szent Ferenc püspök és egyháztanító,
25-én Szent Pál apostol megtérése,
26-án Szent Timóteus és Szent Titusz püspökök,
28-án Aquinói Szent Tamás áldozópap és egyháztanító,
31-én Bosco Szent János áldozópap 
ünnepéről emlékezünk meg.

Számos érdeklődőnek válaszolunk, amikor templomunk harangjáról 
szólunk. A harang az egyházi életben a szerzetesek közös gyakorlatai-
ra jelt adó csengőből fejlődött, francia földön már 594-ben, amikor hí-
veknek szólt a közös templomi liturgiára való hívásra. A harang hazá-
ja Campania és Nola környéke. Használata már Nagy Károly alatt 
egész Nyugat-Európában elterjedt. 1456-ban (nándorfehérvári győze-
lemkor) III. Kallixtus pápa írta elő a hármas harangozást (reggel, dél-
ben, este). Nagyon szép szokás terjed el a 700-as évektől, amikor 
csendítéssel adták tudtul a közösségnek, ha valaki meghalt. Sajnos ez 
a szokás már nagyon ritka. Jó volna, ha újból terjedőben lenne, mivel 
ezzel a közösséghez való tartozást fejezi ki. Templomunk nagyha-
rangját 2002. augusztus 18-án Mehrstetten közössége ajándékozta te-
lepülésünknek. 
Településünkön élő, dolgozó, látogatásra, pihenésre betérő jó-
szán dékú, jóakaratú embertársunknak kegyelmekben gazdag, ál-
dásos, békés, boldog 2012-es esztendőt kívánunk.

Egyházmegyénk hitéletéről: http://www.szfvar.katolikus.hu
http://www.szfvar.katolikuscsaladok.hu

Klikkeljen rá Ön is / és Te is! Térjen / Térj be hozzánk.
A harang Önökért / érted is szól!

Lányi István Herceghalom Filiája

ELHUNYTAK 
Kovács Mihályné (sz.: 1933)
Geda József (sz.: 1923)

NYUGOdJANAK bÉKÉbeN!

ANYAKÖNYVI HíREK

MEGSZüLETTEK
bán Zoltán és Völgyesi Veronika kisfia:
bán Kristóf

csányi Szabolcs és mód Ivett kisfia:
csányi csanád

ISTEN éLTESSE ŐKET SOKÁIG!

Háziorvosi ellátásban történt változás

2011. december 05-től helyettesemként
Dr. bíró Ildikó Márta látja el a háziorvosi sürgősségi
teendőket.
Hétfő, kedd, csütörtök, péntek 12.00–16.00 óra között
a rendelőben.
Ez a rendelési időket (hétfő, kedd, csütörtök, péntek
8.00–11.00 óráig és szerda 13.00–16.00 óráig) nem érinti, 
azok változatlanok, dr. Lipka Sándor rendel.
Dr. bíró Ildikó elérhető: telefonon a 06-23/319-433
vagy 06-30/40-17-607-es mobil számon vagy személyesen
a rendelőben kereshetik fel.
16.00 óra után a Biatorbágy Központi Ügyelet hívható
sürgősségi ellátás miatt: a 06-23/310-125 telefonszámon.
A tájékoztatás visszavonásig vagy módosításig érvényes.

Dr. Lipka Sándor háziorvos



                          A mosoly a legnagyszerűbb műalkotás.
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Békés karácsonyt és sikerekben gazdag újévet kíván mindenkinek 
A FOGART Fogászati Rendel

A mi ajándékunk: 5.000 Ft kedvezmény az els
A kedvezmény igénybevételéhez kérjük vágja ki a most olvasott hirdetést és hozza 

magával.
Érvényes: 2012.02.29

Keressenek minket bizalommal.Keressenek minket bizalommal.

Cím:    2051 Biatorbágy, Vasút u. 7
Tel:    +36-23/310-455; +36-20-584-47-75
Honlap:  www.fogart.hu
E-mail:  info@fogart.hu

FogArt

 
 
 

 
 
 
 

 

Zártkörű rendezvények teljes körű lebonyolítása 
(gyerekzsúrok, szülinapi partik és baráti összejövetelek) 

Terembérleti lehetőség technikával 

Szilveszterre még bérelhető! 

WiFi Hot Spot 
Nyilvános PC, nyomtató, fénymásoló 

Közös szurkolás a Tv vagy a vetítő előtt 
 
 

Minden kedves vendégünknek békés karácsonyt és 
sikerekben gazdag új esztendőt kívánunk! 

 
 

Cím:2053 Herceghalom, Sándor Móric tér 5. 
(Móricz-ligeti játszótérnél a Liget üzletek házában) 

Tel:+3623311977 e-mail:info@cafesol.hu 
Honlap:WWW.cafesol.hu 

Facebook:http://www.facebook.com/cafesol.hu 


